
 

проект е на стойност 2000 
л е в а ,  к о и т о  с а 
п р е д н а з н а ч е н и  з а 
тържественото отбелязване 
на 50-годишния юбилей на 
училището, което ще 
приключи през месец май на 
традиционния празник на 
ПГСС. В проекта са 
предвидени дейности по 
изработване на рекламни 
материали, които отразяват 
миналото и настоящето на 
п р о ф е с и о н а л н о т о 
образование в общината.  

 Другият проект е за 
изработване и въвеждане на 
у н и ф о р м и  з а 
представителни прояви на 
учениците от гимназията. 
Неговата стойност е в 
размер на 6000 лева. 
С р е д с т в а т а  щ е  с е 

 Финансиране на 
д в а  п р о е к т а  п о 
национална програма 
“Училището - територия на 
учениците” спечели екипът  
от преподаватели по БЕЛ 

—Стоянова и Въцова с 
координатор директорът на 
гимназията — г-жа Генова. И 
двете разработки са по 
модул “Ритуализация на 
училищния живот”.  Първият 

 От тази учебна 
година гимназията ни има 
право да обучава за 
шофьори на лек автомобил 
и  у ч е н и ц и т е  о т 
икономическите паралелки. 
Освен часове по кормуване 
курсът включва  и 
теоретическа подготовка  
за изпита пред КАТ.  
 О к о н ч а т е л н а т а 
цена на обучението е 500 
лева, в които са включени 
р а з х о д и т е  з а 
практ ич еските  и  за 
теоретичните занятия. 
Провеждането на часовете 
ще е съобразена със 
седмичното разписание на 

учениците и няма да е 
причина за неоправдани 
отсъствия от други часове. 
 За да се стартира 
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Ученически   

      стандарт  

работа по подготовката на 
бъдещите икономисти и за 
шофьори, е необходимо да 
се формира група от поне   

Цена: 0,20 лв 
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ПГСС “В. ЛЕВСКИ” ПАРТНИРА НА 

ЕВРОПЕЙЦИ В ПРОЕКТ ЗА ПРОФЕСИОНАЛНО 

ОБУЧЕНИЕ 

 Н а  р а б о т н о 
посещение в град Вааса 
във Финландия  по 
п р о б л е м и т е  н а 
професионалното обучение  
през месец  септември бе 
директорът на гимназията 
ни  - инж. Генова. То е част 
от реализирането на 
е в р о п е й с к и  п р о е к т 
“SunRise” на фондация 
“Земята — източник на 
доходи”. Водеща страна в 
осъществяването му, както 
вече съобщи вестникът ни,  
е Испания.  Финландия, 
Холандия,  Латвия  и 
България са останалите 
д ъ р ж а в и ,  ч и и т о 
специалисти ще обменят 
опит в подготовката на 
обучени работници за 
промишлеността и селското 
стопанство.   
 Във Финландия на 
участниците в проекта е 
демонстрирана система за 
професионално обучение 
на възрастни в Шведски 
институт за професионално 
обучение по 59 професии 
в к л ю ч и т е л н о  и 
селскостопански.  Тя дава 
в ъ з м о ж н о с т  д а  с е 

валидизират компетенции, 
к о е т о  о з н а ч а в а ,  ч е 
обучаваните, които имат 
вече придобити знания и 
умения от други обучения 
овладяват само нови 
неизвестни им области от 
професиите. 
 Тази система се 
прилага преди всичко за 
емигранти по професии, за 
к о и т о  в  д ъ р ж а в а т а 
приемник има недостиг на 
работна ръка в съответната 
сфера. 
 В  Б ъ л г а р и я 
предстои разработването 
на подобна система за 
в а л и д и з и р а н е  н а 
компетенции, което 
е залегнало в 
Националния план 
за действие на 
Министерството на 
з е м е де л и е т о  и 
х р а н и т е  з а 
2008/2009 година. 

У Ч Е Н И Ч Е С К И  С Т А Н Д А Р Т   
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 Професионалното 
обучение във Финландия е 
организирано като система 
от кредити. Един кредит 
включва 40 часа. За да се 
завърши един курс е 
необходимо за 3 години да 
се покрият 120 кредита или 
общо 4800 часа. За 
сравнение у нас обучението 
по професия за младежите 
е 4-годишно и включва 
средно по 4508 часа.  
 Във Финландия 
учениците,  които са 
връстници на българските 
са включени в система за 
р а н н о п р и д о б и т и 
компетентности, която 
включва и изучаване на 
доста езици: английски, 
шведски, холандски. 
 Обучението започва 
с интервю и с представяне 
на документи за придобити 
до момента знания. От това 
зависи какъв ще е срокът на 
обучение.  
 След като са взели 
необходимия брой кредити, 
учениците полагат изпит в 
училището,  който се 
провежда от преподаватели 
и  представите ли  на 
работодателите. 
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П р е д и  8 6  г о д и н и 

Народното събрание приема 

закон, съгласно който: “Първи 

ноември да се празнува като 

всенароден  празник  на 

заслужилите българи….. Да 

с т а н е  е д и н  п о с т о я н е н 

национален празник в памет на 

в с и ч к и  т р у ж е н и ц и  з а 

българското национално и 

п р о с в е т н о  к у л т у р н о 

възмогване и преуспяване…” 

Така България поставя в 

историческия си календар, 

редом с 24 май още един 

празник на духовността. 

Празнуването на Първи 

ноември е израз на идеята, с 

която отбелязваме Деня на 

светите братя Кирил и 

Методий. Тя е продължение и 

р а з в и т и е  н а  2 4  м а й , 

разширяване на неговия 

дълбок исторически смисъл, 

з ащ от о  в кл ю ч в а  о св ен 

стотиците достойни люде на 

перото и онези непокорни, 

горди българи, които учеха как 

се обича България и как се мре 

за нея. 

На този ден ние най-

д о б р е  с ъ з н а в а м е ,  ч е 

българската държава често е 

била силна, но тя е станала 

велика, когато редом с 

крепостите са се съградили 

книжовните школи. 

Н а ш е т о  п р е в р а т н о 

историческо битие носи в себе 

си много изпитания, възходи и 

падения. Тъмните килии на 

монасите, вярата им в силата 

на писмеността, на речта, 

у с п я в а т  д а  с ъ х р а н я т 

мъждукащия български дух и 

да го изведат на светлия друм 

на Българското Възраждане. 

В тези тежки времена 

народът ни създава своите 

будители. Така българите с 

гордост и благоговение са 

зовяли стотиците знайни и 

н е з н а й н и  д у х о в н и ц и , 

книжовници, учители – символ 

на социалната действеност и 

духовната извисеност на 

българина.  Самата дума 

“ б у д и т е л ”  н о с и  г о л я м 

емоционален заряд. 

Редом до св. Иван Рилски, 

П а и с и й  Х и л е н д а р с к и , 

Софроний Врачански, Неофит 

Бозвели, Петър Берон ние 

поставяме и Георги Раковски, 

Васил Левски, Христо Ботев, 

Любен Каравелов, Иван Вазов, 

Захарий Стоянов, Стефан 

Стамболов и още много други 

родолюбци, които народът не 

просто почита като светли 

личности, но и ги тачи като 

мъченици и дори ги канонизира 

в своята памет. 

Нова България би била 

немислима без духовния 

подвиг, без саможертвата на 

тези будители на българската 

народна свяст. 

Затова Първи ноември е 

празник на нашата изострена 

и с т о р и ч е с к а  п а м е т ,  н а 

националното ни самочувствие 

и съзнание, един истински 

празник на българския дух. 

Празник, на който съзнаваме, 

че в държавата на духа няма 

място за дребни лични или 

групови сметки. Днес нашата 

страна има нужда от нов тип 

патриотизъм – стъпил върху 

солидните опори на славното 

ни минало, но включил в себе 

си самочувствието и гордостта 

от успеха на редица наши 

съвременни будители. 

Ние трябва да се грижим 

за  наш ето  и сто рич еско 

наследство, трябва да го 

запазим, да го пренесем през 

годините, да го оставим на 

нашите  наследници ,  на 

бъдещите поколения. 

В ден като този ние 

отдаваме дължимото, оказваме 

своята почит към онези 

“заслужили българи”, които 

през вековете са дали и дават 

приноса си за запазване и 

издигане на българската 

духовност, а с това и на самата 

ни нация. 

Днес по-добре от всякога, 

от дистанцията на изминалите 

векове и изправени пред нови 

У Ч Е Н И Ч Е С К И  С Т А Н Д А Р Т   

В. Левски и съратниците му са сред будители на българската нация 
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У Ч Е Н И Ч Е С К И  С Т А Н Д А Р Т   

СЛЕД ПОВЕЧЕ ОТ 39 ГОДИНИ В ОБРАЗОВАНИЕТО 

ЗАХАРИ ЗАХАРИЕВ: “АВТОРИТЕТЪТ  

ВСЕКИ СИ ГО ГРАДИ САМОСТОЯТЕЛНО” 
- Господин Захариев, Вие 
сте педагогът с най-
продължителен стаж в 
общината ни, който 
продължава да работи. 
След толкова много 
години в училище кой 
според Вас е най-добрият 
учебен план, по който сте 
работили? 
- Действително започнах 
учителска работа през 1969 
година. От тогава до сега за 
мен най удачна е учебната 
система, въведена през 1973 
година за родените през 
1966 ученици. Тя беше с 
продължителност 11 години. 
Само последният клас не 
беше добре обмислен. 
Тогава и учениците от 
о б щ о о б р а з о в а т е л н и т е 
училища трябваше за една 
година да овладеят някаква 
професия, което ощети по-
будните и любознателни ученици, 
ориентирали се към овладяване 
на знания, които се преподават в 
университетите. 
- Кой за Вас беше най-
т р у д н и я т  п е р и о д  в 
педагогическата Ви кариера? 
-  Н а й - т р у д н и я т  м о м е н т ? 
Безспорно е времето от 1974 до 
1983, когато работех в ЕСПУ 
“Проф. Д-р Асен Златаров”. Тогава 
бях директор на училището и 
отговорностите ми бяха големи, а 
педагогическият опит — малък. 
Но, от друга страна, този период 
за мен е най-ползотворен, понеже 
съм имал възможност да се уча, 
работейки, от учители като 
Димитър Делчев, Николов, Донка 
Райчева, Самуил Панайотов. 
- Вие сте кореняк първомаец. 
Какви са първите Ви спомени 
от появата на МТУ в града ни? 
 - Когато през 1959 година се 
обособи МТУ, завърших 7 клас, с 
който тогава се завършваше 
основно образование. По онова 
време се водеше агитация за 
формиране на първия випуск на 
МТУ. В новото училище обаче не 

с е  з а в ъ р ш в а ш е  с р е д н о 
образование, затова аз продължих 
в  механотехникум “Кръстьо 
Николов” в гр. Пловдив. 
- Когато бяхте директор на 
ЕСПУ, какви бяха отношенията 
ви със СПТУ? 
- Отношенията бяха много коректни 
дори и по време на агитационните 
кампании за записване на нови 
ученици. Имам спомени за това как 
ние хората от ръководствата на 
ЕСПУ и СПТУ обикаляхме заедно 
училища в общината и всеки 
агитираше за училището си. Винаги 
провеждахме абитуриентските 
балове съвместно, което е едно от 
най-ярките доказателства за 
коректните отношения. 
- По-късно бяхте заместник-
директор на СПТУ “Костадин 
Запрянов” , след това и на 
ТМСС. Смяната на училището 
промени ли характера на 
работата Ви? 
- Опитът, който имах ми помогна 
при новата ми работа. Имаше 
разбира се ученици с немалко 
пропуски в знанията и трябваше с 
тях да се работи индивидуално и 
диференцирано за попълването им. 
Но с  течение на годините 
училището се промени — от 

училище само за шофьори и 
механизатори то стана и за 
икономисти, а вече и за 
еколози. Възпитаниците му 
отдавна вече се развиват и в 
други сфери, след като го 
завършат. Доста от тях станаха 
и к о н о м и с т и ,  а г р о н о м и , 
инженери, лекари, учители...  
А “трудни” ученици има 
навсякъде. 
- Според Вас кой период е 
най-успешен за училището 
ни? 
- Не мога да кажа кой период е 
най-успешен, но определено 
развитието е по възходяща 
линия на фона на общата 
картина на образованието в 
страната. 
 През 1984 година, 
когато постъпих на работа тук, 
чествахме 25-годишнина, после 

30 , 40 години. Сега предстои 
отбелязване на 50-годишнина, 
което ме прави пряк участник и 
свидетел на половината от тези 50 
години. 
- Помните ли интересна случка 
във връзка с отбелязването на 
годишнините на училището? 
-  К о г а т о  п о д г о т в я х м е  2 5 -
годишнината в празничната 
програма предстоеше участие на 
танцовия състав на СПТУ. Наложи 
се обаче да уволним ръководителя 
на групата, защото беше много груб 
с учениците и си позволяваше да ги 
удря. Точно в навечерието на 
юбилея напусна и назначеният нов 
ръководител, който идваше от гр. 
Пловдив. И тогава, за да успеем да 
завърш им п од гот ов ката  на 
тържеството, Янко Апостолов —
учител по практика, продължи да 
ръководи състава, а на мен ми се 
наложи да бъда корепетитор. 
Помогна ми това, че съм бил 
корепетитор и като ученик, и като 
учител.  
 Носеха се слухове, че 
изгоненият хореограф платил на 
новия да не идва, за да се провали 
тържеството, но ние се справихме и 
без него. 
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“Т ръ гн ахм е  с и 
в ъ з х и т е н и  о т 
красивата природа 
на екопътека “Бяла 
река” каза Гергана 
от 10 б клас. 

ПОХОД ИЗ РЕЗЕРВАТА “БЯЛА РЕКА”  

ВЪЗХИТИ ЕКОЛОЗИТЕ НИ 

 С много емоции и 
у м о р а  п р е м и н а 
екскурзията на учениците 
от 9 и 10 б класове по 
екопътека  “Бяла река” 
край град Калофер. На 17 
октомври  заедно с  
к л а с н и т е  с и 
ръководителки — Иванова 
и Атсанасова те посетиха 
резервата, който носи 
същото име. 
 Приключението, 
продължило близо 2 часа 
ходне в планината, се 
оказа изпитание за някои 
от младите ни еколози, 
които не стигнаха до края 
на маршрута . 
 И з д р ъ ж л и в и т е 
бяха възнаградени с 
незабравими срещи с 
дивата природа. Пътеката 
минава през 9 дървени 
моста.  Сред гората има 
поставени  табла със 
снимки и информация за 
видовете растения и 
животни, които се срещат 

н а  т е р и т о р и я т а  н а 
резервата. На стръмните 
мес та  са  м он т ир ани 
дървени стълби, които 
улесняват катеренето. 
 Екопътеката е много 
тясна,  стръмна  и висока. 
Съпровожда я  красива, 
буйна река, която утолява 
жаждата на туристите. На 

една от почивките чудно 
красив дъждовник заразява 
еколозите и се превърна 
във фотомодел за снимките, 
които направиха.  
 От Калофер до 
екопътеката се пътува с 
микробуси. Горски рейнджър 
съпровожда туристите из 
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и з р а з х о д в а т  з а 
изработване на 25 мъжки и 
25 дамски униформи .     

(продължава на 5 страница) 

 И по двата проекта 
училището участва с 
т р и д е с е т  п р о ц е н т а 
собствено финансиране. 
Голяма част от учениците и 
учителите от  гимназията 
ще се включат в дейности, 
п р е д в и д е н и  в 
разработките.  

 П р е д в и д е н  е 
конкурс за изработване на 
презентация или на 
видеоклип за миналото и 

настоящето на училището. В 
надпреварата могат да  
участват всички ученици на 
ПГСС. Най-добрите техни 
п р о д у к т и  щ е  б ъ д а т 
р а з п р о с т р а н е н и  н а 
рекламни дискове.  

 П р о е к т и т е 
предвиждат изработване и 
разпространение на значки 
и шапки с емблемата на 
гимназията, на рекламни 
дипляни и флагчета. Те са 
предназначени както за 
учениците на гимназията, 
така и за гостите на 
юбилейното тържество.Ще 

С ДВА СПЕЧЕЛЕНИ ПРОЕКТА СЕ ПОЗДРАВИ  

УЧИЛИЩЕТО В ЮБИЛЕЙНАТА СИ ГОДИНА 

се изработи и кът с 
историята на училището, 
който да включва богат 
снимков материал. 

 Целта и на двата 
проекта е да се издигне 
авторитетът на училището 
ни сред обществеността в 
града и общината. Идеята 
на екипа е  повече хора от 
местната общност да 
разберат за постиженията 
на учениците не само в 
о в л а д я в а н е т о  н а 
професиите, по които се 
обучават в гимназията, а и 
в извънкласните форми на 
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“Най-хубавото на 
турнира бе, че 
н я м а ш е  н а б ит 
съдия”, отсече в 
“ с т и л  И в а н 
Славков—Батето” 
о р г а н и з а т о р ъ т 
Найден Йорданов.  

 

 

Футболният отбор на 12
А 

победи 

 Момчетата от 12 а 
клас спечелиха есенния 
футболен турнир на 
гимназията. Във финалния 
мач тимът на 12 а прегази 
с 6:2 селекцията на 12 г 
клас.  За пръв път в 
историята на футболните 
сблъсъци в училището, 
организирани под вещото 
ръководство на г-н Найден 
Й о р д а н о в ,   и м а ш е 
ф и н а л е н  д в у б о й . 
“Турнирът бе нелегален”, 
пошегува се след края на 
н а д п р е в а р а т а  т о п 
организаторът Йорданов. 
Третото и четвъртото 
място във футболната 

надпревара си поделиха 
отборите на 11 а и 11 б 
класове. 

За първи път някои от 
мачовете в турнира бяха 
реферирани от ученици. С 
точна свирка блеснаха 
Симеон от 12 а  и 
Александър от 12 б 
класове. Учителят по 
животновъдство Васил 
В а с и л е в  с ъ щ о  с е 
представи отлично в 
ролята на футболен съдия. 
Талантът му обаче остана 
н е з а б е ля з а н  з а р а ди 
н е р а з б о р и и т е  в 
Българския футболен 
съюз. В противен случай 
Василев със сигурност 
щеше да получи наряд за 
току що отминалото дерби 

(продължава на 6 страница)

петима ученици.  
 В нея могат да бъдат 
включени младежи, които са 
навършили 17 години и  
девет месеца. 
 Училището вече има 
лиценз за обучението на 
икономистите и за водачи —
категория Ткт , които имат 
право да управляват 
транспортен трактор. 
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Поход из резервата 

“Бяла река” възхити 

еколозите ни 

И икономистите 
могат да станат 

шофьори в нашата 
гимназия 

Екип на вестника:  

А. Налбантова, Д. Ковачев, М. Митов, 

Г. Шанкова, Е.Кочева, А. Тенгулов, М. 

Атанасова, Г. Стоянов, Хр. Манолова, 

И. Христозов, М.Маринчева, Д. 

Стойчев, А. Василев, Р. Костова, А. 

Велева, Г. Цветков, Хр. Иванов 

 

e-mail:pgss_web@abv.bg  

Четете електронния вариант на 
вестника на адрес  

www.uchenicheski-standart.info 

Екипът на вестник “Ученически 

стандарт” призовава всички ученици, 

учители и служители на училището  да 

запишат своите или на свои познати, 

приятели, роднини спомени от  живот в 

СПТУ, ТМСС, ПГСС. 

Текстовете изпращайте на e-mail : 

pgss_web@abv.bg  

Или се обръщайте за съдействие за 

записване на разказите към Стоянова  

Най-интересните от тях  ще бъдат 

публикувани във вестника  

 

“Бяла река” ,  показва 
резервата и 
разказа  интересни неща за 
(продължава на 6 страница)  
 растителния и животинския 
свят в него.   
 “Слънчевият ден и 
новите преживявания по 
време на похода често  
предизвикваха  смях. 
 Т р ъ г н а х м е  с и 
възхитени от красивата 
природа на екопътека “Бяла 
река” каза Гергана от 10 б 


